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02 MINULLA ON SININEN PAITA
Tässä tuokiossa opetat lauseet:
•	 Minulla on ystävä
•	 Ystävällä on punainen takki
•	 Onko hänellä violetti hame?
•	 Ei ole. Hänellä on sininen hame.
•	 värien ja vaatteiden nimiä

Tarvitset tuokioon mukaan:
•	 tulosta sanastomonisteet
•	 tulosta opetuskuvat (36 kuvaa)

Tuokion aloitus ja tavoitteet

Tervehdi opiskelijoita.
Pyydä heidät istumaan piiriin.
Sano: “Hei, minä olen” ja kerro oma nimesi.
Apuohjaaja tekee samoin.
Sen jälkeen oppijat kertovat nimensä vuorotellen.
Kaikki tekevät nimilapun maalarinteipistä.

Sano oppijoille: “Tänään opimme sanomaan: 
“Minulla on” ja “Hänellä on”
sekä kysymään: “Onko hänellä?”

Puhuvan sanakirjan esittely

Osoita apuohjaajaa ja sano oppijoille: 
“Tämä on puhuva sanakirja.
Hän auttaa, jos et muista.”
Näytä apuohjaajan kanssa,
miten puhuva sanakirja toimii.

Harjoitus 1: sanaston harjoittelu

Ota käteesi kuvakortit 1–14. 
Kuvissa on eri vaatteita.
Näytä oppijoille yksi kortti kerrallaan
ja sano korttiin kuuluva sana.
Apuohjaaja toistaa, sitten oppijat toistavat.

Tuokion opetuskuvat:
1. laukku		  6. huivi		  11. haalarit		  16–25. hahmokortit (jos		
2. reppu		  7. lippis		  12. hiukset		  et voi tulostaa hahmoja	
3. kenkä		  8. silmälasit		 13. housut		  värillisinä, leikkaa ihmisten
4. takki		  9. hame		  14. mekko		  kuvia esim. lehdestä)
5. pipo		  10. paita		  15. ystävä		  26–36. värikortit
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Anna jokaiselle oppijalle oma vaatekortti.
Puhuva sanakirja auttaa koko harjoituksen ajan.
Oppijat sanovat vuorotellen oman kuvansa vaatteen.
Oppija sanoo esimerkiksi: “Minulla on paita.”
Muut oppijat toistavat.

Ota käteesi kuvakortit 26–36. 
Korteissa on erivärisiä ympyröitä.
Näytä ensin kaikki kortit yksitellen oppijoille.
Sano niiden mukaiset sanat: 
“Minulla on punainen kortti.”
Oppijat toistavat.
Anna sitten jokaiselle oppijalle oma värikortti.
Oppijat sanovat vuorotellen kortin mukaisen värin.
Oppija sanoo esimerkiksi: “Minulla on vihreä kortti.”
Muut oppijat toistavat. 
Sinun ei tarvitse käyttää kaikkia kortteja.
Arvioi, mikä on ryhmällesi sopiva määrä.  
 
Ota käteesi kuvakortit 16–25. 
Korteissa on ihmisten kuvia.
Näytä yhtä korttia kerrallaan oppijoille.
Kerro, mitä vaatteita ihmisillä on.
Sano esimerkiksi: “Hänellä on sininen paita.”
Apuohjaaja toistaa lauseen ensin.
Oppijat toistavat sen jälkeen.
Voitte toistaa samat lauseet monta kertaa.

Harjoitus 2: keskustelun harjoittelu

Ota käteesi kuvakortti 15. Siinä lukee “ystävä”.
Sano: “Ystävä. Minulla on ystävä.”
Apuohjaaja toistaa, sitten oppijat toistavat.
Levitä pöydälle kortit 16–25 eli kuvat ihmisistä.
Kysy: “Kuka hän on? Kuka on ystävä?”
Käänny poispäin piiristä ja ihmisten kuvista.
Apuohjaaja valitsee yhden kuvan.
Hän nostaa sen ystävä-kortin viereen (kuva 15).
Sitten hän siirtää kuvan takaisin pöydälle.

Apuohjaaja sanoo sinulle: “Nyt minulla on ystävä.”
Käänny takaisin piiriin ja kuviin päin.
Yritä arvata, minkä kuvan apuohjaaja valitsi.
Ota pöydältä jokin kuva. 
Kysy apuohjaajalta jotain kuvasta.
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Jos kuva on sama, jonka apuohjaaja valitsi,
hän vastaa: “Kyllä on.”
Jos kuva ei ole sama, hän vastaa: “Ei ole.” 
Siirrä kuva sivuun.
Nosta uusi kuva ja kysy kysymys.
Jatka niin kauan, että löydät oikean kuvan.

Harjoitus 3: Ystävä

Pyydä, että puolet oppijoista kääntyvät poispäin.
Muut oppijat katsovat kuvia pöydällä.
Yksi oppija valitsee yhden kuvan.
Hän näyttää sitä muille ja sanoo: 
“Nyt minulla on ystävä.”
Sitten hän laittaa kuvan takaisin pöydälle.

Pyydä poispäin kääntyneet oppijat takaisin piiriin.
Heidän täytyy arvata, minkä kuvan oppija valitsi.
Yksi oppija nostaa pöydältä yhden kuvan.
Hän kysyy esimerkiksi “Onko ystävällä reppu?”
Jos oppija valitsee oikean kuvan, muut vastaavat: “Kyllä on.”
Jos oppija valitsee väärän kuvan, muut vastaavat: “Ei ole.”

Puhuva sanakirja auttaa harjoituksessa.
Jatka harjoitusta niin kauan, että kaikki saavat
nostaa kuvia ja kysyä kysymyksiä.
Varaa tähän harjoitukseen aikaa noin puoli tuntia.
Silloin kaikki saavat harjoitella sanoja monta kertaa.

Tuokion lopetus

Jaa oppijoille sanastomonisteet.
Sano sanat ja lauseet vielä kerran ääneen.
Oppijat toistavat.
Kehu oppijoita.
Sano heille: “Hei hei, nähdään taas!”
Taputtakaa yhdessä.

Lisätehtävä: tumma ja vaalea

Voitte harjoitella värien sävyjä,
esimerkiksi “vaaleansininen” tai “tummanvihreä”.
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